
 

 

ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Αθήνα, 4/4/2025 

 

ΠΡΟΣ: Την Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

 

ΘΕΜΑ: Ανάγκη για ανάληψη πρωτοβουλιών στήριξης του Τμήματος Μαθηματικών 

του Πανεπιστημίου Αιγαίου καθώς και Τμημάτων άλλων ακριτικών και 

παραμεθόριων περιοχών. 

 

Το Τμήμα Μαθηματικών του Πανεπιστημίου Αιγαίου βρίσκεται στο Καρλόβασι της Σάμου, 

μια περιοχή που δεν ζει αποκλειστικά από τον τουρισμό και βασίζει πολλές από τις 

αναπτυξιακές της δυνατότητες στο Πανεπιστήμιο. Το Τμήμα ιδρύθηκε επί Κυβερνήσεως 

ΠΑΣΟΚ το 1987 στο Καρλόβασι ακριβώς για να ενισχύει το ακριτικό νησί της Σάμου 

εκπαιδευτικά, πολιτισμικά και αναπτυξιακά. 

 

Πέραν  της μειονεκτικής γεωγραφικής του θέσης, λόγω της ανωτατοποίησης των ΤΕΙ σε 

ΑΕΙ, και της μεγάλης αύξησης του αριθμού των Τμημάτων Μαθηματικών, της 

ανισοκατανομής των θέσεων στα Τμήματα αυτά, και του συντελεστή 0,8 ως ελάχιστο για τη 

διαμόρφωση της ελάχιστης βάσης εισαγωγής (ΕΒΕ), το Τμήμα Μαθηματικών δέχεται πολύ 

μικρό αριθμό φοιτητών και φοιτητριών (μονοψήφιο την τελευταία χρονιά) τα τελευταία 

χρόνια. 

 

Οι επιλογές των τελευταίων κυβερνήσεων στον χώρο της ανώτατης εκπαίδευσης οδηγούν 

στην κατάφωρη παραβίαση της αρχής της ισότητας, που σε άλλα θέματα η πολιτεία 

προσπαθεί να αντισταθμίσει: όπως με το μεταφορικό ισοδύναμο η πολιτεία προσπαθεί να 

αντισταθμίσει τα μειονεκτήματα της παραμεθορίου έτσι και στη συγκεκριμένη περίπτωση 
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απαιτούνται θετικές ενέργειες ειδικά για Τμήματα σε ακριτικές περιοχές και όχι ομοιόμορφες 

νομοθετήσεις για όλα τα ομοειδή τμήματα. 

 

Το Τμήμα έχει επανειλημμένως αιτηθεί την κατ’ εξαίρεση ένταξή του στο 4ο επιστημονικό 

πεδίο αφού η συνάφεια των Μαθηματικών με την Πληροφορική και  τα Οικονομικά είναι 

πλέον εξίσου ισχυρή με τα αντικείμενα του 2ου επιστημονικού πεδίου, λύση ανέξοδη, η 

οποία έχει υλοποιηθεί για άλλα τμήματα της παραμεθορίου. 

 

Δεδομένου του ότι το συγκεκριμένο Τμήμα έχει άριστες επιδόσεις σε όλες τις εξωτερικές 

του αξιολογήσεις, δεδομένου του ότι είναι πλήρως στελεχωμένο σε διδακτικό προσωπικό, 

δεδομένου του ότι έχει εξαιρετικές επιδόσεις τόσο στην έρευνα όσο και στη διδασκαλία και 

δεδομένου ότι τα υπόλοιπα Τμήματα Μαθηματικών της ηπειρωτικής χώρας δέχονται πολύ 

μεγαλύτερο αριθμό φοιτητών από αυτόν που αιτούνται με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την 

εύρυθμη λειτουργία τους. 

 

Ερωτάται η αρμόδια υπουργός: 

 

1. Γιατί αρνείται να εντάξει το Τμήμα Μαθηματικών Πανεπιστημίου Αιγαίου καθώς και τα 

υπόλοιπα τμήματα Μαθηματικών και ιδιαίτερα εκείνα που βρίσκονται σε ακριτικές και 

παραμεθόριες περιοχές στο 4ο επιστημονικό πεδίο, παρότι έχουν κατά το παρελθόν 

διατυπωθεί επανειλημμένως σχετικά αιτήματα; 

2. Σε ποιες άλλες ενέργειες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο, ώστε να αποτραπεί το 

κλείσιμο του συγκεκριμένου Πανεπιστημιακού Τμήματος το οποίο εδρεύει σε μία περιοχή 

ύψιστης εθνικής σημασίας και έχει άριστες επιδόσεις και αξιολογήσεις; 

 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

 

Στέφανος Παραστατίδης 

 




